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ПРОФСПІЛКОВИЙ ЛІДЕР У КОЛЕКТИВІ

Життя тут вирує завжди.
І завжди знаходяться лю-
ди, які беруть на себе від-
повідальність і левову част-
ку роботи. Але байдужих
серед автотранспортників
ЮУАЕС не буває. Така тут
традиція.

Традицій в автотранс-
портному господарстві
ЮУАЕС і справді чимало.
До того ж вони сьогодні
настільки фундаменталь-
ні, що, здається, поруши-
ти бодай щось не здатна
ніяка сила. Додати ідей,
залучити людей до їх вті-
лення — залюбки, а от
руйнувати традиції не доз-
волено нікому. Колективу
АТГ пощастило. Головний
помічник, натхненник і ор-
ганізатор — керівник під-
розділу Петро Форостя-
ний, головний тренер з
усіх видів спорту — фізорг

Володимир Ковалок і, як
кажуть, профспілковий бог
— Ірина Сусляк. Ці храни-
телі традицій мають неви-
черпну енергію, неабияке
почуття відповідальності і
є справжніми патріотами
рідного підрозділу. 

Обов’язки профспіл-
кового лідера Ірина Ва-
леріївна виконує лише 5
років, а посаду начальника
планово-економічного
бюро АТГ обіймає 6 років.
Звісно, перейняти еста-
фету у такого авторитет-
ного профорга, як Іван
Кобзін, який понад 25 ро-
ків займався цією діяль-
ністю у підрозділі, спра-
ва досить відповідальна.
Той здобуток, який пере-
дав шановний Іван Іва-
нович, потрібно було не
лише прийняти, а й збе-
регти, зокрема, зберегти
довіру працівників до проф-
спілок.
(Закінчення на 2-й стор.)

Життя тут вирує завжди!
Понад 120 працівників автотранспортного госпо-

дарства (АТГ) Южно-Української АЕС, а це — одна чет-
верта колективу, обстоюють честь свого підрозділу і
підприємства у спортивних змаганнях різних рівнів.
Абсолютно весь колектив бере участь у суботниках,
святкуваннях. Добра частина підрозділу займається
волонтерською діяльністю — ремонтує техніку для
українських військових або робить посильний грошо-
вий внесок на придбання запчастин для цієї техніки.

ЗАХИЩАЮЧИ ПРАВА ТА ІНТЕРЕСИ СПІЛЧАН

В августе состоялось совместное расширен-
ное заседание администрации и профсоюзного
комитета ГП «ВостГОК», в котором приняли уча-
стие руководители подразделений и отделов
комбината. На повестке дня — итоги работы пред-
приятия и выполнение обязательств по коллек-
тивному договору за 6 месяцев 2016 года. С
актом проверки выполнения двусторонних обяза-
тельств за этот период участников заседания
ознакомила Наталья Саенко, начальник отдела
труда и заработной платы. Она акцентировала
внимание присутствующих на том, что договор за
первое полугодие этого года выполнен на 98,8%.
На эти показатели повлияло нарушение графиков
выплаты заработной платы (из 12 выплат 5 — пе-
реносились); перечислений профкому средств на
культурно-массовую и спортивно-оздоровитель-
ную работу не менее 3% от фонда оплаты труда.

С докладами выступили генеральный директор
ГП «ВостГОК» Александр Сорокин и председатель
Восточной объединенной организации профсою-
за Борис Филиппов (читайте на 3-й стр.).

Выполнение Колдоговора —
не стопроцентное

17 ЖОВТНЯ 2016-го: 20 РОКІВ ДП НАЕК «ЕНЕРГОАТОМ»

«Історичний календар
Кіровоградщини на 2016
рік» В. Боська повідомляє,
що 6 серпня 2016 року
виповнилося б 45 років
капітану, начальнику інже-
нерної служби 3-го пол-
ку спеціального призна-
чення ЗСУ, мобілізовано-
му начальнику дільниці
Інгульської шахти ДП
«СхідГЗК» Олегу Борисо-
вичу Кулигіну, який 14 ве-
ресня 2014 року отримав
смертельне поранення під
час оборони Донецького
аеропорту.

Якщо фраза, що пер-
шими Бог забирає кра-
щих, правильна — то вона
про нашого Олега Кули-
гіна. Вже не раз доводи-
лося переконуватися, що
у кожного з нас є визначе-
на вищими силами доля,
та, яку «конем не об’їдеш».
Це теж стосується Олега
Кулигіна, бо в його біогра-
фії все було визначено
заздалегідь, про що свід-
чать дивні і навіть містич-
ні збіги.

…14 вересня 2014 ро-
ку закінчився термін угоди,
згідно з якою зранку було
замінено фото начальника
дільниці №7 Інгульської шах-
ти Олега Кулигіна на біл-
борді, присвяченому Дню
шахтаря. На шахті ще не
знали, що капітан ЗСУ О. Ку-

лигін з позивним «Шахтар»
саме цього дня загинув у
Донецькому аеропорті...

18 вересня 2016 року
в Кіровограді було оголо-
шено днем жалоби. Колек-
тив Інгульської шахти, сусі-
ди, родичі та військово-
службовці (вже легендарні
«Кіборги») 3-го Кірово-
градського полку спец-
призначення прощалися з
Олегом Борисовичем. Його
поховали на Алеї Героїв
Ровенського кладовища у
Кіровограді.

Олег Кулигін народився
6 серпня 1971 року у шахтар-
ській столиці Кіровоградсь-
кої області місті Олександрії.
(Закінчення на 2-й стор.)

ПРОЕКТ АТОМПРОФСПІЛКИ УКРАЇНИ:
КНИГА ПАМ’ЯТІ ЗАГИБЛИХ ВОЇНІВ АТО

«…я мушу знову йти,
захищать Україну!»

Вараш бачив чимало боксерсь-
ких турнірів. Але нинішній, тридця-
тий, присвячений 25-й річниці Неза-
лежності України та 20-річчю НАЕК
«Енергоатом», став найяскравішою
спортивною подією у місті атомників.
За перемогу у цих змаганнях бороли-
ся представники спортивних клубів і
шкіл з 17 областей України, Києва, а
також з Молдови та Білорусі — зага-
лом 72 учасники. Серед них два
майстри спорту міжнародного класу,
21 — майстер спорту, 38 кандидатів у
майстри спорту, 11 спортсменів-
першорозрядників.

З 1997 року турнір було занесено
до Всеукраїнського календаря зма-
гань з боксу, а переможець отриму-
вав звання майстра спорту. Тож для
багатьох спортсменів цей турнір
став сходинкою у великий спорт. А
боротьба за першість на його рингу
завжди була наполегливою і безком-
промісною.

Під звуки урочистого маршу на
сцену Палацу культури РАЕС підні-
маються почесні гості, судді та учас-
ники змагань. Ведучі розповідають
про історію та здобутки турніру.
Свого часу тут на початку кар’єри

боксували такі імениті спортсмени
як олімпійський чемпіон Володимир
Кличко, чемпіони світу серед профе-
сіоналів Володимир Сидоренко та
Андрій Котельник, боксери-рекор-
дсмени Василь Ломаченко, Денис
Берінчик.

Тепло і щиро учасників змагань
та їх уболівальників привітав гене-
ральний директор ВП РАЕС Павло
Павлишин:

— Сьогодні не так багато свят у
нашому житті. І приємно, що нинішній
турнір занурив у атмосферу свята все
місто. Я щиро вдячний людям, які
стояли біля його витоків — Воло-
димиру Коровкіну та Володимиру
Чудінову. Сьогодні ми продовжуємо
добрі традиції цих змагань. Ювілей-
ний турнір приурочено до 20-ї річниці
НАЕК «Енергоатом» та 25-ї річниці
Незалежності України.

(Закінчення на 4-й стор.)

Свої перемоги присвятили ювілею «Енергоатома»
Спорт став частиною корпоративної культури НАЕК «Енергоатом».

Він надихає, дисциплінує, мотивує до здорового способу життя, додає
позитиву у наші будні. У ці нелегкі кризові часи Компанія зуміла не тіль-
ки зберегти свої спортивні клуби, школи, стадіони, басейни і оздоровчі
центри, а й значно поліпшити їх матеріальну базу, виховує і всіляко під-
тримує молодих спортсменів. Традиційно генеральними спонсорами
престижного Відкритого Всеукраїнського турніру з боксу стали НАЕК
«Енергоатом», Рівненська АЕС, їх профспілкові комітети.
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(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

— Чесно кажучи, спо-
чатку було непросто, —
розповідає Ірина Сусляк.
— Складність полягає ще
й у специфіці роботи
нашого підрозділу, адже
автомобілісти не сидять
на одному місті — хтось
на виїзді, інші — у відряд-
женні. Іван Іванович весь
час був у цехах, бо пра-
цював там, то й людей
бачив частіше, а до мене
в контору люди йдуть
самі. Отож я зрозуміла
головну річ — передусім
потрібно розраховувати
на свої сили і в разі чого
не опускати руки, бра-
тися до робити самій, а
там, дивися, й інші підтяг-
нуться. Я — математик, і
ніколи не могла б поду-
мати, що, наприклад, у
змозі написати сцена-
рій для якогось свята. А
довелось, то сама собі
здивувалася. Коли ідей в
голові не вистачає, пере-
дивляюся виступи КВК,
там знаходжу якусь зачіп-
ку і потім все нормально
виходить. Добре, що у
нас є люди з акторськими
здібностями, які одягнуть
будь-який костюм і зігра-
ють будь-яку роль.

Звичайно, люди по-
різному реагують на ідеї,
але усвідомлення того,
що колектив АТГ — це як
одна сім’я, знають усі.
Наприклад, більшість ро-
зуміє, що сьогодні ук-
раїнському війську по-
трібна допомога. Отже,
хтось жертвує посильну
суму грошей на ремонт

військової техніки, який
з початку війни не зу-
пиняється й на день у
майстернях АТГ, а хтось
іде у свій вихідний чи
обідню перерву і допо-
магає майстрам.

Відпочинок тут завж-
ди є нагородою за хо-
роший труд. Вийшли на
суботник, аби прибра-
ти територію рідного
господарства, заодно
й поспілкувалися після
роботи. Зібралися від-
святкувати День авто-
мобіліста — не лише
вручили кубки пере-
можцям спортивних зма-
гань, а й взяли участь у
традиційних змаганнях
з перетягування кана-
та, де команда-перемо-
жець отримує традицій-
ного барана і пригощає
потім шашликами увесь
колектив.

Спортивні досягнен-
ня автотранспортного
господарства — це особ-
лива гордість колективу.
У головному офісі офор-
млено два стенди з куб-
ками, грамотами та ме-
далями. Майже 15 років
цей важливий напрям
суспільного життя АТГ
очолює Володимир Ко-
валок.

— Коли я став фізор-
гом, то почав з того, що
запропонував керівнико-
ві Петру Форостяному
ідею про створення внут-
рішньої спартакіади, бо
бачив, що дехто з наших
працівників індивідуаль-
но бере участь у спортив-
них змаганнях, а от масо-
вості у колективі немає,

— розповідає Володи-
мир Григорович. — Ви
знаєте, люди щиро відіз-
вались на таку пропо-
зицію. Особливо ті, яких
уже не можна віднести до
категорії «молодь» (ми їх
називаємо ветеранами).
Відтоді щороку ми про-
водимо спартакіаду се-
ред своїх працівників з 9
видів спорту, серед яких
пауерліфтінг, шахи, шаш-
ки, плавання, волейбол,
армреслінг тощо. Ми ук-
лали договір про дружбу
з однією із шкіл Южно-
українська: допомагаємо
їм за потреби трудовими
ресурсами, а вони нам
надають спортзал для
тренувань.

Працівники автотран-
спортного господарства
ЮУАЕС беруть участь
абсолютно в усіх видах
спорту у Спартакіаді
Атомпрофспілки України
та спартакіаді ЮУ ООП,
де команда АТГ посідає
лише призові місця. Ко-

манда АТГ з футзалу
«Автолокомотив» існує
вже 10 років, а нинішньої
весни виборола третє
місце Всеукраїнського
фіналу аматорської фут-
зальної ліги України.

— Спорт у трудовому
колективі — дуже важли-
ва і потрібна річ, — каже
фізорг Володимир Кова-
лок. — Нарівні з трудо-
вими досягненнями він
виховує в людині почуття
гордості за свій підроз-
діл і честі, що ти працю-
єш саме тут, а не деінде.
Звісно, якби не допомо-
га керівництва, я б сам
навряд чи впорався ус-
пішно з цим напрямом.
Петро Якович Форостя-
ний завжди нам іде на-
зустріч, допомагає, під-
бадьорює. Я вважаю, що
від нього дуже багато
залежить. Це, як у сім’ї,
— як батько організує,
так і буде.

Оксана МІСЮКЕВИЧ
Фото з архіву АТГ

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

Можливо, це теж вплинуло на
його подальшу долю, при-
наймні після закінчення в
1988 році середньої школи
№6 він вступив до Олександ-
рійського ПТУ №13, де через
рік з відзнакою («Червоний
диплом») здобув спеціаль-
ність «Машиніст електрово-
за підземний». Товариші по
училищу пам’ятають його,
як веселого, ініціативного і
доброзичливого хлопця. Йо-
го товариш, у 2014 році на-
чальник дільниці Інгульської
шахти Руслан Шевченко, з
яким вони товаришували з
училища, згадує, як несподі-
вано, рано-вранці, вони за-
пропонували Олегу поїхати в
Кривий Ріг, щоб поступити в
Криворізький гірничорудний
інститут. Олег, не довго ду-
маючи, взяв документи і вони
поїхали. Він завжди був рішу-
чий і легкий на підйом. Рус-
лан Станіславович згадує, що
Олег в інституті і гуртожитку
вирізнявся рішучістю і безвід-
мовністю, завжди мовчки
одягався, коли його просили
про допомогу, і йшов, не пи-
таючи, куди і навіщо — раз
треба, значить треба.

Олег і тоді прагнув бути
самодостатнім, наприклад,
намагався завжди заробити
на прожиття, для чого дово-

дилося вантажити цукор або,
як тоді казали, — «займатися
бізнесом». Був людиною сло-
ва, любив книжки, особливо
з історії України. Але, здобу-
ваючи гірницьку професію,
мріяв про військову службу,
навіть хотів поступати в нав-
чальний заклад, де готують
працівників СБУ. Йому хотіло-
ся боротися з негараздами і
захищати Україну ще тоді!

Після закінчення вишу він
таки спробував втілити свою
мрію в життя, але чомусь не
склалося. Тоді Руслан Шев-
ченко фактично привіз друга
в Кіровоград, де вже працю-
вав на Інгульській шахті. Так
1995 року Олег Кулигін і
потрапив на дільницю №7
(гідрозакладки), де пропра-
цював до самої мобілізації,
причому з 2007 року — на-
чальником дільниці.

Згодом придбав в Кіро-
вограді в шахтарському мік-
рорайоні «Шкільний» кварти-
ру, де і проживав із сім’єю —
дружиною і двома синами.
Завжди був спортивним, час-
то ходив з дітьми на Вали
(залишки фортеці), де займа-
лися пейнтболом. В останні
роки захопився гірськими
лижами, не раз їздив з друзя-
ми в Буковель. Вдома все
робив своїми руками, втім, як
і в Донецькому аеропорту,
куди написав заяву «за влас-

ним бажанням». Руслан Шев-
ченко розповідає, що перед
днем народженням, у серпні
2014 року, Олег прийшов до
нього, свого кума, і розповів,
що збирається йти захищати
аеропорт, куди до цього лише
возив зміну бійців. До речі, в
Руслана зберігається пода-
рунок Олега, східний ятаган,
підписаний.... «капітаном Ку-
лигіним», але звання «Капі-
тан» він отримав через багато
років після цього підпису, вже
будучи мобілізованим. 

Олег часто телефонував
друзям з аеропорту, розпові-
дав, що в його підпорядку-
ванні є легкова «Шкода», на
якій він їздить територією
летовища, але їздити потріб-
но дуже швидко, бо по них
постійно стріляють. У тилу ми
цього навіть не уявляли, але
Олег таки став захисником
Вітчизни, як і мріяв. Більше
того, він воював у самому
пеклі, при цьому казав, що
серед «мужиків, які ніколи не
підведуть, і себе відчуває
справжнім мужиком», тобто
він знайшов своє місце. Потім
командир частини відзначив
успішну роботу капітана Ку-
лигіна при підготовці мінних
полів. Уже будучи мобілізова-
ним, Олег Борисович часто
приїздив на шахту, допо-
магав вирішувати питання в
інтересах військових, адже

постачання армії тоді лягло
на плечі народу. Колектив
Інгульської шахти зібрав для
потреб армії понад 250 тисяч
гривень добровільних внес-
ків, на які для мобілізованих
шахтарів згідно із заявками
були придбані одяг і військо-
ве спорядження. 

Олег на шахті був душею
товариства, вмів розрядити
ситуацію і зняти напругу
одним словом, і навіть в
умовах смертельної небез-
пеки не забував жартувати,
наприклад, розповідав, що
на обід у них був шашлик,
який вони… забрали у сепа-
ратистів. А може, і не  жарту-
вав… Уже потім по теле-
візору ми бачили, в яких
умовах доводилося воюва-
ти нашим «кіборгам», що
собою являв аеропорт, а він
і звідти підтримував кума,
коли той захворів, мовляв,
не переживай, куме, ми з
тобою ще пограємо у фут-
бол. Не судилося…

В інформацію про смерть
Олега на шахті не зразу по-
вірили, аж поки звідти не
перетелефонували Руслану
Шевченку і повідомили про
подробиці трагедії. Під час
обстрілу осколок влучив Оле-
гу в шию вище бронежилета і
врятувати його не змогли.
Через кілька днів тіло капіта-
на Кулигіна під обстрілом

вивезли з аеропорту До-
нецька.

Витрати на поховання і
допомогу сім’ї Кулигіна взя-
ла на себе Інгульська шахта.
Нещодавно колеги встано-
вили нову гранітну стелу на
могилі Героя. Олега Кулигіна
було посмертно нагородже-
но орденом Богдана Хмель-
ницького 3-го ступеня. В
школі № 6 Олександрії від-
крито меморіальну дошку
на честь Олега Кулигіна.
Всім, хто його знав, і досі
не віриться в його смерть,
але сталося те, про що він
мріяв, — він захистив свою

Батьківщину! Навіть ціною
власного життя. І не заду-
муючись, зробив би це ще
раз.

Не питай, хто поліг
на Майдані,

Не питай, кого вбили
в Донбасі.

Кат московський
в скривавленій рясі

І його яничари погані
Цілять в тіло твоє і у душу.
Убивають дітей і дружину!
…Встав убитий товариш:

«Я мушу
Знову йти, захищать

Україну»!
Сергій ПОЛУЛЯХ

«…я мушу знову йти, захищать Україну!»

ПРОФСПІЛКОВИЙ ЛІДЕР У КОЛЕКТИВІ

Життя тут вирує завжди!
АТОМНІ НОВИНИ

За роки незалежності (з 1991 по 2016 рр.) Запорізька атомна
електростанція безпечно виробила понад 915 млрд. кВт/год. елект-
роенергії. В останні роки це майже 50% всієї електроенергії, вироб-
леної атомними електростанціями України, і понад 22% від загаль-
ного виробітку електроенергії в країні.

915 млрд. кВт/год. — це повне забезпечення Запорізької області
електроенергією впродовж 120 років, а всієї України — протягом 6 років.

Основне завдання атомної електростанції — не просто видавати
електроенергію в потрібній кількості, а постійно забезпечувати безпеку її
виробництва. Скільки б станція не працювала, на першому плані — вдос-
коналення безпеки.

Протягом трьох десятиліть експлуатації колектив станції успішно
виконує і перевиконує виробничі плани з вироблення електроенергії,
проводить ремонтні кампанії, веде роботи з реконструкції і модернізації,
що є показником якісної роботи, хорошої організації та ефективної взає-
модії всіх служб і підрозділів.

Запорізька АЕС — оплот енергетики України. Сьогодні на ЗАЕС пра-
цює понад 11,5 тисячі осіб, завдяки яким станція щороку генерує при-
близно п’яту частину загальнорічного виробництва електроенергії в
державі. Понад 9 мільйонів жителів України живуть і працюють, корис-
туючись електроенергією, виробленою на ЗАЕС.

Зараз, після багатьох виробничих перемог і знакових досягнень,
ЗАЕС впритул наблизилася до нового етапу розвитку — продовження
термінів експлуатації енергоблоків. Запорізька АЕС є основним містоут-
ворюючим підприємством, надійним партнером територіальної грома-
ди, забезпечуючи своєчасне наповнення 60% дохідної частини бюджету
Енергодара. Кошти, які спрямовуються на соціально-економічний роз-
виток міста, у тому числі й на капітальне будівництво, вкладаються в під-
вищення рівня життя мешканців Енергодара, в розвиток міста, регіону.

Щорічно надійність і досвід експлуатації Запорізької АЕС піддаються
суворій оцінці відповідно до світових критеріїв не тільки вітчизняними фахів-
цями, а й міжнародними експертами. Вони підтверджують: на Запорізькій
АЕС високий рівень культури безпеки і у неї прекрасні перспективи.

Досягнення запорізьких атомників
за 25 років незалежності України

ДП НАЕК «Енергоатом» 1 вересня уклало угоду з компанією «Merrill
Lynch, Pierce, Fenner&Smith Inc.», яка діє як «Bank of America Merrill
Lynch», про координацію залучення коштів. Вартість угоди — $1,50
млн. Про це повідомляється у системі «Прозорро».

У червні сторони домовилися про співпрацю для залучення $250 млн
на будівництво Централізованого сховища відпрацьованого ядерного
палива (ЦСВЯП) шляхом випуску облігацій на фондовому ринку США.

До осені 2017 року підрядник координуватиме: процес «дью-ділідженс»
— оцінку можливості (доцільності) залучення фінансування; розробку та
затвердження основних фінансових умов і оформлення страхового поліса
Корпорації закордонних приватних інвестицій США (The Overseas Private
Investment Corporation, ОРІС); підготовку документації для випуску цінних
паперів на фондовому ринку США.

«Bank of America Merrill Lynch» — інвестиційний підрозділ «Bank of
America» з «Великої Четвірки» найбільших банків США.

Довідково: ЦСВЯП у Чорнобильській зоні відчуження будуватимуть
спільно з «Holtec International». Проектантом є ПАТ «Київський науково-
дослідний та проектно-конструкторський інститут «Енергопроект». До
сховища звозитимуть для «сухого» зберігання відпрацьоване паливо з
Рівненської, Хмельницької та Южно-Української АЕС, тоді як Запорізька
АЕС має власне сховище.

Нагадаємо, нині Україна вивозить більше половини відпрацьованого
палива в Росію для зберігання з подальшою переробкою.

До 2017 року мають звести пусковий комплекс місткістю 2411 палив-
них збірок ВВЕР-100 та 1 105 — ВВЕР-440. Увесь проект розрахований
на 12 010 збірок ВВЕР-100 та 4 519 — ВВЕР-440 і заплановано виконати
до 2050 року.

За даними «Енергоатома», пусковий комплекс коштує $300 млн., а будів-
ництво об’єктів та інфраструктури без обладнання — 620 млн. грн.
Держпідприємство вже вклало 378,10 млн. грн. своїх коштів.

Крім того, у 2018–2020 роках в Україні почнуть виготовляти контей-
нери зберігання Hi-Storm. «Holtec International» уже провела технічний
аудит ПАТ «Турбоатом» у рамках меморандуму про передачу технології
їхнього виробництва.

«Банк Америки» знайде $250 мільйонів
для «Енергоатома» на ЦСВЯП



Про оплату праці
Виконано рішення про

підвищення заробітної плати
працівникам підприємства з
01.04.2016 на 15%. Мінімаль-
на тарифна ставка з 01.04.16
становить 2183 грн., що вище
встановлених державою со-
ціальних стандартів (прожит-
ковий мінімум — 1450 грн.).
Таким чином, п. 4.3 Колектив-
ного договору виконується.
Середня заробітна плата за
перше півріччя по підприєм-
ству — 6205 грн. Разом з
тим слід зазначити, що се-
редня заробітна плата на
50% нижча, ніж у працівників
АЕС, та на 20% — у видобув-
ній галузі Дніпропетровської
області. У зв’язку з непла-
тежами з боку ДП НАЕК
«Енергоатом» у першому пів-
річчі були переноси термінів
виплати заробітної плати за
графіками, погодженими з
профкомом.

Про соціальні гарантії,
компенсації, пільги

Згідно з п. 5.1 Колектив-
ного договору проводилось
фінансування соціального
розвитку комбінату. Виконан-
ня статей кошторису за 6
місяців — 99,6%. Витрати на
соціальний розвиток — 43823
тис. грн. Не виконано пункт
5.8 договору, за яким повин-
но проводитися відрахуван-
ня профкому коштів на про-
ведення культурно-масової
та оздоровчої роботи. Всьо-
го перераховано 5700 тис.
грн. — 67,9% від запланова-
них 8395 тис. грн. за гра-
фіком. Недофінансування
склало 2695 тис. грн. Це при-
звело до того, що профкому
вперше довелося звернутись
до Голови Атомпрофспілки
за фінансовою допомогою,
щоб не зірвати оздоровчу
кампанію, надання мате-
ріальної допомоги праців-
никам, ветеранам та інше.
Кошти були витрачені таким
чином: робота з ветерана-
ми — 263848 грн.; робота з
молоддю — 32161 грн.; спор-
тивна робота — 263626 грн.;
культурно-масова робота —
212985 грн.; оздоровлення —
5774116 грн.

Цільова благодійна допо-
мога на лікування праців-
никам та ветеранам підпри-
ємства надана 18 особам на
суму 334492 грн. Макси-
мальний розмір допомоги у
І півріччі становив 59003 грн.,
мінімальний — 5150 грн. Крім
того, за рахунок коштів проф-
спілкового бюджету праців-
никам підприємства та вете-
ранам надана матеріальна
допомога на загальну суму
243623 грн.

Медичне страхування
Станом на 1 червня доб-

ровільним медичним страху-
ванням в СК «Інгруп» охопле-
но 3437 працівників, майже
50%.

Про важливість страху-
вання говорить той факт, що
тільки за 6 місяців поточного
року по 2832 страховим ви-
падкам наші працівники отри-
мали медичних послуг на
2310983 грн. Також усі члени
профспілки застраховані в СК
«Інгруп» від нещасного ви-
падку за кошти профспілки.
За півроку за 120 звернення-
ми компенсовано 22800 грн.

Оздоровлення
працівників комбінату
Колективний договір, а

саме п. 5.34, зобов'язує
профком організувати роботу
з оздоровлення працівників
підприємства. На 2016 рік
профкомом підписані дого-
вори на придбання 1790 пу-
тівок у санаторії, пансіона-
ти, бази відпочинку на суму
12106986 грн. За перші 6
місяців поточного року ви-
дано 739 путівок на суму
5156376 грн.

Працівники комбінату оз-
доровлюються в санаторіях
«Біла акація», «Одеса», «Вес-
на», «Перлина Прикарпаття»,
«Авангард», «Березовий гай»,
«Славутич», медичному цент-
рі реабілітації залізничників
(м. Хмільник), Знам’янській
бальнеологічній лікарні. У
цьому році придбана невели-
ка кількість путівок в санаторії
«Синяк», «Сонячне Закарпат-
тя» та «Теплиця». В літній
період працівники комбінату
зі своїми сім’ями відпочи-
вають на базах відпочинку
«Сонячна соната» і «Факел», в
оздоровчих комплексах «Гі-
лея» і «Перлина», в пансіона-
тах «Рута» та «Металург». Слід
зазначити, що в цьому році
реалізація путівок проходить
практично без їх перерозпо-
ділу. Всі путівки, розподілені
на початку року по підрозді-
лах, повністю ними ж і вико-
ристовуються. Значно зросла
кількість батьків, які виявили
бажання оздоровити дітей на
морі у дитячих оздоровчих
закладах. Дитяче оздоров-
лення проводиться цього літа
на базі двох морських табо-
рів: «Зміна» (смт Кирилівка) і
«Перлина» (Очаківський р-н).
За перше півріччя поточного
року в цих таборах відпочило
169 дітей, з них 76 дітей пра-
цівників шахт і 93 — працівни-
ків Жовтоводського і Дніпро-
дзержинського майданчиків.
У пришкільних таборах м.
Жовті Води відпочило за цей
період 99 дітей, в смт Смо-

ліне — 201 дитина. У санато-
ріях, пансіонатах і на базах
відпочинку разом з батьками
за звітний період оздоровле-
но 98 дітей. У відділенні від-
новного лікування (профілак-
торії) СМСЧ-9 за 6 місяців
поточного року оздоровлено
48 ветеранів і 12 працівників
підприємства. Також ветера-
нам було виділено 161 путівку
до санаторіїв і пансіонатів.

Щорічно профкомом, за
рахунок зібраних благодійних
внесків, купується обладнан-
ня та інвентар для поліпшення
умов перебування працівни-
ків на базах відпочинку ком-
бінату. Тільки у цьому році
на базу відпочинку «Чорно-
морська» закуплено 10 холо-
дильників, 50 вентиляторів,
145 стільців, 10 тумбочок,
матеріали для ремонту ду-
шових. Витрати становлять
237602 грн.

Про скорочення штатів
Найнегативнішим яви-

щем у роботі за перше півріч-
чя безумовно було скорочен-
ня чисельності штату. При
розгляді цього питання на
засіданнях профкому вияви-
лися певні розбіжності у трак-
туванні профкомом та ад-
міністрацією пунктів 6.3 та
6.4 Колективного договору.
26.04.16 на ДП «СхідГЗК» був
виданий наказ про зміну в
організації виробництва і пра-
ці в підрозділах ДП «СхідГЗК»,
яким визначено кількість та
перелік посад і професій, що
підлягають скороченню. Про-
тягом трьох місяців проводи-
лися переговори, листування
та інші заходи щодо мініміза-
ції негативних наслідків ско-
рочення — ліквідація вакан-
сій, заборона прийому на
роботу «з вулиці», введення
матеріального стимулювання
для працівників, звільнених у
зв’язку з виходом на пенсію,
перенавчання та ін. Прове-
дено заняття з головами
профкомів підрозділів щодо
особливостей процесу звіль-
нення працівників з ініціати-
ви роботодавця. В результа-
ті спільно вжитих заходів
профкомами було отримано
лише 20 подань на скорочен-
ня по трьох майданчиках
комбінату. На жаль, не завжди
дії профкому, спрямовані на
захист прав наших працівни-
ків у такій ситуації, як реорга-
нізація і скорочення, знаходи-
ли розуміння адміністрації.
Профком ніколи не виступав
проти реорганізації як такої,
якщо вона в кінцевому ре-
зультаті буде на користь ком-
бінату, пройде оздоровлення
трудового колективу, зросте
продуктивність праці. Але при
цьому не повинно бути допу-
щено порушень закону, тис-
ку на окремих працівників і
колективи. Процес повинен
бути чесним, прозорим і зро-
зумілим. У профкому немає
амбіцій чимось командувати,
які помилково йому припи-
суються. Але й бути просто в
ролі формальної «слухняно-
погоджувальної інстанції» ми
не маємо права і не бажаємо.

Всі наші дії лежать в рамках
наших статутних прав і пов-
новажень, продиктовані єди-
ним бажанням — забезпечити
дотримання прав праців-
ника, поліпшити умови праці
та її оплати. Як роботода-
вець, так і трудовий колек-
тив з профкомом є частинами
одного організму — нашого
комбінату.

Охорона праці
Протягом першого півріч-

чя проведено планові пере-
вірки дотримання трудового
законодавства та законодав-
ства з охорони праці в підроз-
ділах ДП«СхідГЗК»: Інгульська
шахта, ремонтно-механічний
завод (РМЗ), служба соціаль-
но-побутових об’єктів. У ре-
зультаті перевірок виявлено
низку порушень, особливо на
Інгульській шахті:

— Значне і систематичне
перевищення норм робочо-
го часу, передусім для пра-
цівників підземної групи. Та-
ке перевищення виникає у
зв’язку із залученням праців-
ників до роботи у вихідні дні.
Значна кількість працівників
підземної групи працюють по
10 і більше змін підряд, чим
грубо порушується режим
праці та право працівників на
продуктивний відпочинок.

— Порушення графіків і
правил надання відпусток.
Кількість невикористаних днів
відпустки тільки за один рік
більше 10 тис. днів. При цьо-
му більшість заборгованості
по відпустках перед працівни-
ками гірничого комплексу.
Таким чином, грубо пору-
шуються вимоги ч. 4 ст. 80
КЗпП щодо заборони нена-
дання щорічних відпусток
повної тривалості протягом
року працівникам, які мають
право на щорічні додаткові
відпустки за роботу із шкідли-
вими і важкими умовами чи з
особливим характером праці.

Уперше за останні роки
виконання Комплексних за-
ходів з охорони праці стано-
вить майже 100%. З 22 захо-
дів, запланованих на перше
півріччя 2016 року, виконано
21. Разом з тим, з року в рік
мають місце випадки проф-
захворювань працівників ДП
«СхідГЗК». У першому півріччі
2016 року на комбінаті заре-
єстровано 33 випадки профе-
сійних захворювань, проти 49
випадків за аналогічний пе-
ріод 2015 року. Зменшення
кількості професійних захво-
рювань відбулося на Смо-
лінській шахті (15 випадків у
2016 році проти 29 у 2015
році), Новокостянтинівській
(2 випадки у 2016 проти 6 у
2015 році). Збільшення відбу-
лося на Інгульській шахті (14
випадків у 2016 проти 12 у
2015 році), а також по одному
випадку на ГМЗ та їдальні
«Центральна».

Колективний договір, а
саме п. 7.11, зобов’язує ро-
ботодавця організувати та
забезпечити проходження за
рахунок коштів підприємства
первинного та періодичних
медичних оглядів працівників
підприємства. Ця робота,
безумовно, на підприємстві
виконується. Але був випадок
з працівниками ВВО, які про-
ходили у червні медогляд у
Кривому Розі у вихідний
день без подальшого надан-
ня компенсації. По цьому
випадку направлений запит
адміністрації, очікуємо пози-
тивного вирішення ситуації.

Про перспективи
та важливі завдання
З найближчих і важливих

завдань, які потрібно вирішити
спільно профкому та адмі-
ністрації комбінату, — підго-
товка та направлення заува-
жень і пропозицій до Списків
виробництв, робіт, професій,
посад і показників, зайнятість
в яких дає право на пенсію за
віком на пільгових умовах.
Така можливість з’явилася
після акції профспілок 6 лип-
ня у Києві і зафіксована в про-
токолі зустрічі Голови Феде-
рації профспілок України з
Прем’єр-міністром України.

Тарас ТИМОШЕВСКИЙ вот уже 12
лет  трудится подземным стволовым на
Смолинской. На вопрос, тяжела ли про-
фессия стволового, Тарас ответил: «Не

физически тяжело, а скорее, морально —
ответственность большая, ведь от нашей
работы зависит безопасность людей и
грузов. Экстремальных ситуаций, слава
Богу, не было».

Стволовой на протяжении смены регули-
рует движение клети по шахтному стволу. От
правильного приема и подачи сигналов
машинисту подъемной машины зависит сла-
женная работа. Стволовой и знать должен
много: устройство клетей, скипов, принципы
работы механизмов ствола, правила подъема
и спуска людей, способы и приемы погрузки
материалов. А самое главное — правила тех-
ники безопасности. И Тарас со всем этим
справляется. Говорит, что робкие и застенчи-
вые в стволовых не задерживаются. «Каждый
день ты имеешь дело с несколькими сотнями
усталых горняков. Надо уметь сглаживать ост-
рые углы и в общении, и поведении».

У Тараса трое маленьких детей. Ради их
настоящего и будущего он и работает. Сетует,
что мало времени может уделить любимому
занятию — рыбалке. Если и есть минуты отды-
ха, то проводит ее вместе с детьми и женой.
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ЗАХИЩАЮЧИ ПРАВА ТА ІНТЕРЕСИ СПІЛЧАН

От нашей работы зависит безопасность людей

Із доповіді голови Східної об’єднаної
організації профспілки Бориса Філіппова

Хочу поінформувати про виконання постанов конфе-
ренції трудового колективу ДП «СхідГЗК» від 18 березня
2016 року. На виконання п. 3 постанови профкомом було
організовано навчання громадських інспекторів з охоро-
ни праці. Пройшли навчання та отримали посвідчення 38
осіб. Для проведення навчання були залучені фахівці ком-
бінату, працівники апарату ЦК Атомпрофспілки.

Комісією з підготовки колективного договору розроб-
лено і введено в дію «Положення про умови виплати одно-
разової грошової допомоги за багаторічну сумлінну
працю при звільненні з ДП «СхідГЗК» у зв’язку з виходом
на пенсію», з терміном дії у травні — червні.

МІЖНАРОДНА АТОМНА СПІВПРАЦЯ

На церемонії у Києві ген-
директор URENCO Томас
Хаберле зазначив: «У 2016
році URENCO було запро-
шено надати пропозицію
з постачання збагаченого
урану в рамках тендерного
процесу, що проводився
«Енергоатомом». URENCO
приємно, що «Енергоатом»
знову став одним з наших
світових клієнтів і ми з не-
терпінням чекаємо на поча-
ток постачання за новим
контрактом».

Наголошуючи, що НАЕК
«Енергоатом» послідовно ви-
конує завдання із зміцнення
енергетичної безпеки Ук-
раїни, президент ДП НАЕК
«Енергоатом» Юрій Недаш-
ковський заявив: «Сьогод-
ні підписано контракт, який
дозволить здійснювати взає-
мовигідне співробітництво з
одним із світових лідерів у
галузі виробництва та поста-

чання ядерних матеріалів —
компанією URENCO. Збага-
чений уран, що постачати-
меться компанією URENCO,
використовуватиметься для
виробництва ядерного па-
лива для АЕС України на під-
приємстві компанії Westing-
house у Швеції. Цей контракт
є черговим послідовним
кроком «Енергоатома» щодо
диверсифікації постачання
ядерних матеріалів та ядер-
ного палива для забезпе-
чення потреб українських
АЕС».

ДП НАЕК «Енергоатом»
та компанія URENCO вже
мають успішний досвід дво-
стороннього співробітницт-
ва. У 2010 році було здійсне-
но постачання збагаченого
урану на завод компанії
Westinghouse у Швеції для
виробництва ядерного па-
лива для одного з енерго-
блоків АЕС України.

«Енергоатом» та URENCO уклали угоду
про постачання збагаченого урану

Підписано договір про співпрацю у сфері постачан-
ня збагаченого урану між британсько-німецько-гол-
ландською компанією URENCO та НАЕК «Енергоатом». 

Від URENCO договір підписав генеральний директор
компанії пан Томас Хаберле, від «Енергоатома» — пре-
зидент держпідприємства пан Юрій Недашковський.
На заході також була присутня Посол Великої Британії в
Україні пані Джудіт Гоф.

Основними напрямами
співробітництва стануть пи-
тання добудови енергобло-
ків №3 і №4 Хмельницької
АЕС та реалізації проекту
«Енергетичний міст Україна
— Європейський Союз».

Меморандум про взає-
морозуміння підписали пре-
зидент «Енергоатома» Юрій
Недашковський та прези-
дент і головний виконавчий
директор KHNP доктор Сок
Чо.

«НАЕК «Енергоатом» ві-
тає початок співпраці з про-
відною світовою Компанією
— Korea Hydro & Nuclear
Power. Ми переконані, що
наша спільна робота дасть
додатковий імпульс для
розвитку вітчизняних тех-
нологій в атомній енерге-
тиці», — сказав Юрій Не-
дашковський.

З метою організації ви-
конання Меморандуму під
час зустрічі була досягнута
домовленість про форму-
вання Керівного комітету, до
складу якого увійдуть два
співголови (по одному пред-
ставнику від кожної сторо-
ни) і члени комітету. Члени
Керівного комітету будуть
координувати всі питання
співпраці в рамках цього

меморандуму, а також роз-
робляти на підставі цієї спів-
праці відповідні комерційні
угоди.

«Я твердо перекона-
ний, що проект добудови
енергоблоків №3 і 4 Хмель-
ницької АЕС буде успішно
завершений, якщо НАЕК
«Енергоатом» і KHNP пра-
цюватимуть спільно на спіль-
ну мету, враховуючи, що
обидві компанії накопичили
багатий досвід і знання за
період будівництва та екс-
плуатації атомних електро-
станцій протягом останніх
40 років», — підкреслив пре-
зидент і головний виконав-
чий директор KHNP доктор
Сок Чо.

У Меморандумі зазначе-
но, що Україна і Республіка
Корея є країнами-членами
Міжнародного агентства з
атомної енергії (MAГАТЕ) i
учасниками Договору про
нерозповсюдження ядерної
зброї, які сумлінно дотри-
муються своїх зобов’язань.
Партнери вважають, що їхня
співпраця у сфері мирно-
го використання ядерної
енергії сприятиме стабіль-
ному соціально-економіч-
ному розвитку України і
Республіки Корея.

Меморандум про взаєморозуміння
в галузі атомної енергетики

НАЕК «Енергоатом» та корейська компанія Korea
Hydro & Nuclear Power (KHNP) 31 серпня, в Києві,
підписали Меморандум про взаєморозуміння з
метою розширення взаємодії в ядерно-енергетич-
ній галузі, яке сприятиме інтересам забезпечення
стійкого соціально-економічного розвитку України
та Республіки Корея.

Президент Петро Порошенко підписав Закон
«Про внесення змін до деяких законів України що-
до посилення соціального захисту осіб, які догляда-
ють за дітьми-інвалідами та інвалідами І групи».
Документ спрямований на посилення державної
підтримки сімей, де виховуються діти-інваліди під-
групи А.

Згідно із законом одному з батьків, прийомних бать-
ків, батьків-вихователів дитячого будинку сімейного
типу, усиновителів, опікунів, піклувальників признача-
ється надбавка на догляд за дитиною-інвалідом підгрупи
А незалежно від факту роботи, навчання, служби.

Документом також вносяться зміни до законів «Про
загальнообов’язкове державне пенсійне страхування»,
«Про збір та облік єдиного внеску на загальнообов’язко-
ве державне соціальне страхування», якими до кола за-
страхованих осіб відноситься один із непрацюючих пра-
цездатних батьків, усиновителів, опікун, піклувальник,
які фактично здійснюють догляд за дитиною-інвалідом, а
також непрацюючі працездатні особи, які здійснюють
догляд за інвалідом І групи або за особою похилого віку,
яка за висновком медичного закладу потребує постійно-
го стороннього догляду або досягла 80-річного віку,
якщо такі непрацюючі працездатні особи отримують
допомогу, надбавку або компенсацію відповідно до
законодавства.

Періоди отримання цими особами надбавки пропо-
нується зараховувати до страхового стажу та сплачува-
ти за них страхові внески з державного бюджету.

ЗАКОНОДАВЧІ НОВАЦІЇ
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Відсутність інформації про зроблену профспілковою організацією справу — це відсутність самої справи!

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.) 
Павло Павлишин відзна-

чив велику роль спорту у місті
атомників та побажав учасни-
кам видовищних боїв і пере-
мог, а вболівальникам яскра-
вих вражень та емоцій. 

Генеральний секретар
Федерації боксу України Ілля
Гурович висловив щиру подя-
ку керівництву станції, всім,
хто організовував турнір, і по-
бажав: хай переможе най-
сильніший.

— Спорт виховує справ-
жніх чоловіків — захисників
Вітчизни, порядних і цілеспря-
мованих людей. Саме з цією

метою свого часу ми й запо-
чаткували турнір у місті, — за-
значив президент федерації
боксу м. Вараш Володимир
Коровкін. — Тримати удар у
будь-якій ситуації — під силу
тільки людям, сильним духом,
чого бажаю всім учасникам
змагань. 

Впевнено йти до перемо-
ги і здобути її зичив спортсме-
нам голова профкому станції
Іван Мельник.

Настає урочиста мить.
Звучить Державний гімн.
Спортсмени шикуються на
прапор України. А потім роз-
починаються напружені по-
єдинки. 

Суддівську колегію турні-
ру представляли 8 суддів
міжнародної категорії, і така
ж кількість суддів національ-
ної категорії. Головний суддя
змагань — суддя міжнарод-
ної категорії Дмитро Лазарєв
(м. Хмельницький).

Пристрасті на боксерсь-
кому рингу, що охопили і спор-
тсменів, і вболівальників, ви-
рували впродовж чотирьох
днів. Боксери виступали у
десяти категоріях. Честь Рів-
ненської АЕС на рингу захища-
ли Тарас Радчук, Владислав
Буцмай, Павло Єфремов,
Олег Крисюк, Вадим Сергій-
чук, вихованці КДЮСШ, яких
тренує Олександр Кравченко,
майстер спорту України. На їх
рахунку вже чимало вдалих і
переможних виступів на спор-
тивних аренах України та між-
народних. Тож і на цьому пред-
ставницькому турнірі боксери
з Вараша були націлені на
хороші результати. Чудовий
фінальний поєдинок провів
Тарас Радчук (вагова категорія
49 кг) і здобув золоту медаль.
Потішив своїх уболівальників і
Олександр Шепелюк з Рівно-
го, котрий у блискучому стилі
виграв бій у суперника з Києва
і став чемпіоном у ваговій
категорії 56 кг. Красивий і
видовищний бій показав Анд-
рій Тишковець (Львівська об-
ласть), який домінував по ходу
всього фінального поєдинку.
З результатом 3:0 у ваговій

категорії 52 кг він переконливо
переміг спортсмена з Одеси,
посівши перше місце і отри-
мавши кубок «За волю до пе-
ремоги».

Тріумфом завершився тур-
нір для Ігоря Шевадзуцького з
Кривого Рогу. Він та його
суперник Віталій Покуляк з
Полтави тримали зал у високій
емоційній напрузі. 

— Це був блискучий бій
між достойними суперниками,
справжніми майстрами спор-
ту. Об’єктивно Ігор був кра-
щий, тому і здобув Кубок імені
Миколи Фрідмана, який вру-
чається найкращому спор-
тсмену змагань, — резюмував
Денис Фрідман, вручаючи
нагороду І. Шевадзуцькому.

— Усе було супер, — ді-
литься враженнями один з
уболівальників Денис Креден-
сир. — Поєдинки захоплюючі,
суперники гідні. Емоційний
заряд, який ми отримали за
дні турніру, ні з чим не порівня-
ти, і це налаштовує на пози-
тив. Спасибі організаторам. З
ювілеєм «Енергоатом»!

Професійну оцінку турніру
дала головний секретар зма-
гань Тетяна Лакуста:

— Боксерський турнір
пройшов на високому рівні.
Його склад свідчить про на-
лежну підготовку спортсменів.
Щира вдячність організато-
рам, зокрема Рівненській АЕС
в особі генерального директо-
ра Павла Павлишина. Завдяки

такій серйозній підтримці у
місті відбулося справжнє
свято боксу, а учасники по-
долали ще одну сходинку у
зростанні своєї спортивної
майстерності. Велика подяка
Володимиру Чудінову, Олек-
сандру Кравченку, судді націо-
нальної категорії із м. Вараш
Миколі Савіну, а також Воло-
димиру Соколовському, пре-
зиденту Федерації Рівненської
області з боксу.

Бажаю турніру зі статусом
виконання результату «майст-
ра спорту України з боксу»
довголіття. І до скорої зустрічі
на рингу у місті рівненських
атомників.

Лідія ШМИРКО
Фото Надії ТИМОФЄЄНКО

Свої перемоги присвятили ювілею «Енергоатома»
17 ЖОВТНЯ 2016-го: 20 РОКІВ ДП НАЕК «ЕНЕРГОАТОМ»

КОМАНДНО-ШТАБНІ ТРЕНУВАННЯ ВІЙСЬКОВИХ НА ЮУАЕС АТОМНИЙ СПОРТ

Розпочалися заняття на
стройовому плацу з шику-
вання особового складу.
Довівши тему та мету занять,
командир частини підпол-
ковник Олег Худолій наголо-
сив на особливій важливості
правильних та злагоджених
дій саме тепер, коли існують
загрози терористичного ха-
рактеру. У перебігу трену-
вань бійці закріпили свої
знання на практиці, відпра-
цювавши низку ввідних, зай-
няли бойові позиції на те-
риторії атомної станції та
умовно діяли за вказівками
керівника тренування.

Невід’ємною складовою
занять було залучення вій-
ськової техніки. За допомо-
гою броньованих автомобі-
лів «Козак-2», які нещодавно
надійшли на озброєння вій-
ськової частини, було відби-

то умовний напад противни-
ка на контрольно-перепуск-

них пунктах об’єкта, що охо-
роняється. 

Військовослужбовці час-
тини 3044 провели евакуацію
умовно поранених бійців і від-
працювали практичні навички
з надання їм першої медичної
допомоги. Майстерність у
виявленні диверсійних груп
поблизу АЕС продемонстру-
вав особовий склад взводу
спецпризначення.

Закріпили знання на практиці
У військовій частині, на яку покладено обов’язки з охо-

рони та оборони Южно-Української АЕС, проведено
командно-штабні тренування. Заступник командира під-
розділу майор Ігор Моспан підкреслює: «Правильність дій і
навченість особового складу є надійною запорукою охоро-
ни та оборони важливих державних об’єктів — одного з
основних завдань, які виконує Національна гвардія України.
Планові командно-штабні тренування у військовій частині
3044 мали на меті відпрацювання практичних навичок і дій
з охорони та оборони Южно-Української АЕС».

Інформація за темою
На ЮУАЕС було проведено п’ятиденний навчальний курс

для військовиків за темою «Загроза внутрішнього правопоруш-
ника». Заняття з особовим складом військової частини 3044, що
несе охорону та оборону атомної станції, проводили фахівці
навчального центру з фізичного захисту, обліку та контролю
ядерних матеріалів ім. Дж. Кузьмича Інституту ядерних дослід-
жень НАН України. 

Під час занять, які проводили досвідчені викладачі навчаль-
ного центру, надавалися теоретичні знання та відпрацьовували-
ся практичні завдання. На заняттях ішлося про роль людського
чинника в забезпеченні захисту ядерного об’єкта.

Після проходження навчального курсу військовослужбовці
виконували практичні завдання. За результатами підсумкових
тестів усім гвардійцям було вручено свідоцтва про підвищення
кваліфікації.

На Всеукраїнському тур-
нірі з футболу серед жіно-
чих команд Наталю Рищи-
ковець визнано кращим
воротарем, а Валерію Про-
тасевич — найперспективні-
шим гравцем. Обидві — чле-
ни збірної команди РАЕС.

Атмосфера молодого
драйву, запалу і натхнення
панувала на футбольному полі
РОК «Біле озеро» 22-24 серп-
ня, де вже вп’яте проходив
Всеукраїнський турнір з фут-
болу серед жіночих команд.
Прекрасна стать укотре дове-
ла, що жіночий футбол заслу-
говує не меншої уваги, ніж чо-
ловічий. Адже, з одного боку,
він дає можливість дівчатам
реалізовуватися у спорті, а з
другого — видовищний для
глядачів.

П’ять команд-учасниць
змагалися за коловою систе-
мою. У захоплюючих і безком-
промісних поєдинках золото
здобула команда вищої ліги
чемпіонату України — «Роди-
на» з Рівного. А її учасниця
Тетяна Полюхович, яка є капі-
таном збірної молодіжної ко-

манди України, визнана кра-
щим гравцем турніру.

Заслужену нагороду, сріб-
ні медалі, вибороли футболі-
стки збірної команди РАЕС,
бронзові — у дівчат ліцею-
інтернату фізичної культури та
спорту міста Костопіль. Чет-
верте місце посіла команда
КДЮСШ РАЕС, п’яте — збірна
Сарненського району. 

Цінними призами наго-
роджені й окремі гравці: Ната-
ля Рищиковець — у номінації
«кращий воротар», Валерія
Протасевич та Ірина Котяш —

«найперспективніший гравець»,
Анастасія Пазюк — «краща за-
хисниця», Аліна Старухіна —
«краща нападниця».

Всеукраїнський турнір з
футболу серед жіночих ко-
манд включено до календар-
ного плану спортивно-ма-
сових заходів центрального
фізкультурно-спортивного
клубу «Атом України» та про-
грами іміджевих фізкультур-
но-спортивних заходів ППО
ДП НАЕК «Енергоатом».

Олена ЗУБЕНКО
Фото Романа МАМЧУРА

Панувала атмосфера
драйву і натхнення

12–17 вересня 2016 року маршрутом
чотирьох областей, де розташовані україн-
ські АЕС, за участі їх працівників, пройде
велопробіг «З Україною в серці». Він присвя-
чений 20-річчю НАЕК «Енергоатом» і має за
мету довести до населення основний
месидж заходу: незалежність України почи-
нається у наших серцях і базується на енер-
гетичній та економічній міцності держави,
пропаганді здорового способу життя та
культурних цінностей серед працівників
Компанії та населення.

Велопробіг планується тривалістю 7 днів
та протяжністю маршруту 690 км, який пройде
через чотири області України — Рівненську,
Хмельницьку, Житомирську та Київську. Під
час велопробігу відбудеться спілкування учас-
ників з жителями населених пунктів, буде
організована робота пересувного просвіт-

ницького майданчика з мультимедійною уста-
новкою та багато іншого. Організатором та
спонсором заходу патріотичного спрямуван-
ня є адміністрація та профспілковий комітет
Компанії.

Старт команд учасників велопробігу від-
будеться з головної площі міста-супутника
РАЕС — Вараша (Рівненської обл.) 12 вересня о
9.00. Фінал — пункт призначення — місто
Славутич Київської області.

Від Хмельницької АЕС участь у велопробігу
візьмуть: інженер служби надійності, ресурсу і
продовження експлуатації Степанюк Микола,
майстер гідротехнічного цеху Поліщук В’яче-
слав, покрівельник енергоремонтного підроз-
ділу Кочегаров Василь, інженер-дефектоско-
піст відділу контролю металу Друк Андрій,
інженер електроцеху Поляков Дмитро та елек-
трослюсар електроцеху Міц Олександр.

Хмельницька АЕС — учасник велопробігу
«З Україною в серці»
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